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007.0070.3.2016 

Protokół z posiedzenia 

 

Rady Towarzystwa Doktorantów 

Uniwersytetu Jagiellońskiego 

 

Kraków, 3 marca 2016 

 

Posiedzenie Rady Towarzystwa Doktorantów Uniwersytetu Jagiellońskiego odbyło się w 

dniu 3 marca 2016 r. o godzinie 18.37 w siedzibie TD UJ.  

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

Członkowie Rady: 

Natalia Czyżowska 

Rafał Damaziak 

Michał Olszowski – Prezes TD UJ 

Anna Duda 

Marta Hoffmann  

Magdalena Olbert 

Krzysztof Tlałka 

 

Komisja Rewizyjna: 

Damian Marchewka – przewodniczący 

 

Porządek spotkania:  

1. Otwarcie posiedzenia; 

2. Opinia Rady TD UJ w sprawie nowych studiów doktoranckich na WZiKS w 

dyscyplinach: ekonomia i nauki o zarządzaniu (ref. Michał Olszowski); 

3. Zadania TD UJ w ramach Konferencji Opieka Paliatywna i Hospicyjna (ref. Natalia 

Czyżowska); 
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4. Przesunięcie środków budżetowych na organizację “Śniadań doktoranckich” - nowej 

inicjatywy KKiP TD UJ (ref. Marta Hoffmann); 

5. Wniosek odnośnie częstotliwości i długości posiedzeń Rady (ref. Damian ); 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski; 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia 

 

18:31 – Michał Olszowski otworzył posiedzenie Rady TD UJ.  

 

Punkt 2 

Opinia Rady TD UJ w sprawie nowych studiów doktoranckich na WZiKS w 

dyscyplinach: ekonomia i nauki o zarządzaniu 

 

Michał Olszowski przypomniał Radnym, że obecne posiedzenie Rady zostało zwołane ze 

względu na prośbę dziekana Wydziału Zarządzania i Komunikacji Społecznej UJ, który 

zwraca się do TD UJ o wyrażenie opinii na temat tworzonych na WZiKS studiów 

doktoranckich w dyscyplinach ekonomia i nauki o zarządzaniu. Michał podziękował Radnym 

za aktywność na grupie dyskusyjnej Rady na temat ww. studiów, a szczególnie Krzysztofowi 

Tlałce za zebranie opinii Radnych i przedstawienie ich w poniższej formie: 

 

„Uprzejmie informuję, że Rada Towarzystwa Doktorantów UJ w dniu 3 marca 2016 r. 

podjęła uchwałę, w której wyraziła pozytywną opinię na temat przedstawionego programu 

studiów doktoranckich na Wydziale Zarządzania i Komunikacji Społecznych UJ w obszarze 

nauk społecznych, w dziedzinie nauk ekonomicznych, w dyscyplinach naukowych: ekonomia 

i nauki o zarządzaniu. Rada TD UJ postrzega nowe studia doktoranckie, jako istotne 

uzupełnienie oferty dydaktycznej Uniwersytetu Jagiellońskiego. 

Równocześnie, Rada Towarzystwa Doktorantów zwraca uwagę na następujące elementy 

przedstawionej koncepcji nowych studiów doktoranckich, które – w przekonaniu członków 

Rady – mogłyby zostać poddane dalszemu rozważeniu i/lub uszczegółowieniu: 

• rekrutacja : przy rekrutacji na studia, w przekonaniu Rady celowe byłoby rozważenie 

uszczegółowienia pozycji „rozmowa kwalifikacyjna”. Zgodnie z dostarczoną 

dokumentacją, rozmowa kwalifikacyjna stanowi aż 40% możliwych do uzyskania 

punktów. Tymczasem, rzeczona dokumentacja nie określa, co będzie decydować o 
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przyznaniu danemu kandydatowi określonej liczby punktów za tę rozmowę. 

Dookreślenie tego punktu (np. poprzez wymienienie czynników wpływających na 

ocenę kandydata), w pozytywny sposób wpłynęłoby na transparentność procesu 

rekrutacji; 

• lektorat z języka obcego: w przekonaniu Radnych, lektorat z języka obcego powinien 

odbywać się na pierwszym i/lub drugim roku studiów doktoranckich, tak by przerwa 

pomiędzy zajęciami z języka obcego na wcześniejszych etapach studiów i studiach 

trzeciego stopnia była możliwie jak najmniejsza. Ponadto, przesunięcie lektoratu na 

pierwszy i/lub drugi rok studiów jest uzasadnione także tym, że większość źródeł z 

dyscyplin ekonomia i nauki o zarządzaniu występuje w językach obcych – lektorat na 

pierwszym roku studiów ułatwiłby więc doktorantom prowadzenie dalszych badań 

oraz prezentację wyników tych badań na późniejszych etapach studiów. Co więcej, 

przesunięcie lektoratu na wcześniejszy rok studiów byłoby wskazane również, 

dlatego, że egzamin doktorski z nowożytnego języka obcego przewidziany jest po IV 

semestrze. Oznacza to, że obecny program przewiduje realizację lektoratu już po 

przystąpieniu przez doktoranta do egzaminu językowego. W przekonaniu Rady TD 

UJ, lektorat taki powinien stanowić formę przygotowania do egzaminu językowego, a 

więc powinien odbywać się np. w semestrze III i IV; 

• praktyki dydaktyczne:  od roku akademickiego 2015/2016 Wydział Zarządzania i 

Komunikacji Społecznej prowadzi studia doktoranckie z zakresu psychologii i nauk o 

mediach. Uruchomienie kolejnych studiów doktoranckich będzie oznaczało dalszy 

wzrost liczby doktorantów na Wydziale. W związku z tym, w przekonaniu Rady TD 

UJ należy rozważyć, czy możliwe będzie zrealizowanie przez wszystkich doktorantów 

30 godzin praktyk dydaktycznych rocznie (nawet przy założeniu „odpracowania” 

praktyk w formie innej, niż prowadzenie zajęć dydaktycznych). Być może wskazane 

byłoby zmniejszenie liczby godzin praktyk do 15-20 godzin rocznie na pierwszych 

dwóch latach studiów; 

• stypendia doktoranckie: Rada Towarzystwa Doktorantów wyraża nadzieję, że 

rozpoczęcie przez Wydział prowadzenia nowych studiów doktoranckich będzie się 

wiązało z adekwatnym zwiększeniem liczby stypendiów doktoranckich, tak by 

utworzenie nowych studiów nie wpłynęło negatywnie na możliwości pobierania 

stypendiów doktoranckich przez obecnych doktorantów Wydziału.” 

 



 

 4

Michał Olszowski zaznaczył, że do tej pory nie było możliwości podjęcia studiów 

doktoranckich ma ekonomii na UJ. Stwierdził także, że opracowane przez Wydział kryteria są 

płynne, pozwalające na dyskrecjonalność.  

 

Michał Olszowski zarządził głosowanie jawne nad przyjęciem opinii o nowych studiach 

doktoranckich w dyscyplinach ekonomia i nauki o zarządzaniu na Wydziale Zarządzania i 

Komunikacji Społecznej UJ. 

 

Rada TD UJ przyjęła uchwałę jednomyślnie. 

 

Punkt 3 

Zadania TD UJ w ramach Konferencji Opieka Paliatywna i Hospicyjna 

 

Natalia Czyżowska poinformowała Radnych o formie udziału Towarzystwa Doktorantów UJ 

w rozpropagowaniu informacji o konferencji. Miałoby się to obyć poprzez stronę internetową 

TD UJ i fanpage TD UJ na Facebook-u oraz wystawienie baneru na konferencji. Obecnie 

organizatorzy oczekują na materiały z Biura Promocji UJ.  

 

Punkt 4 

Przesunięcie środków budżetowych na organizację “Śniadań doktoranckich” - nowej 

inicjatywy KKiP TD UJ 

 

Marta Hoffmann przedstawiła Radnym propozycję przesunięcia środków finansowych w 

prowizorium budżetowym na obecny rok w wysokości 1000zł z zajęć sportowych i kolejnego 

1000zł z materiałów promocyjnych Salonu Naukowego na rzecz nowej inicjatywy TD UJ = 

„Śniadań doktoranckich”.  

 

Marta Hoffmann wskazała, że wyjście doktorantów na kręgielnie AGH zostanie pokryte z 

pozycji imprez sportowych.  

 

Krzysztof Tlałka zakomunikował, że na utworzonym na Facebook-u wydarzeniu 16 osób 

zadeklarowało swoje przyjście, a łącznie 40 osób jest zainteresowanych.  

 

Michał Olszowski zarządził głosowanie jawne nad przesunięciem w prowizorium 

budżetowym 2000zł na rzecz „Śniadań doktoranckich”.  
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Rada TD UJ przyjęła uchwałę jednomyślnie.  

 

Punkt 5 

Wniosek odnośnie częstotliwości i długości posiedzeń Rady 

 

Damian Marchewka zakomunikował Radnym, że jest praktykowane zwoływania jednego 

posiedzenia Rady w danym miesiącu i proponuje on, aby rozłożyć posiedzenia na dwa 

terminy, jeżeli jest dużo zgłoszonych tematów. 

 

Michał Olszowski skierował pytanie do Radnych czy preferują posiedzenia krótsze a częstsze 

czy dłuższe a rzadsze? Czy może posiedzenia miałyby się odbywać w stałych terminach? 

 

Damian Marchewka i Krzysztof Tlałka nie widzą sensu wyznaczenia stałych terminów 

posiedzeń, a lepszą opcją są posiedzenia zwoływane zależnie od potrzeb. 

 

Michał Olszowski zaznaczył, że ostatnie merytoryczne posiedzenia odbyło się w listopadzie, 

stąd nagromadziło się więcej spraw.  

 

Anna Duda wypowiedziała się pozytywnie o pomyśle częstszych posiedzeń.  

 

Rafał Damaziak wyraził niechęć do stałych terminów posiedzeń.  

 

Radni zaproponowali organizowanie dodatkowego posiedzenia Rady w danym miesiącu, 

jeżeli liczba zgłoszonych tematów przekroczy 10 pozycji. 

 

Michał Olszowski zarządził glosowanie jawne nad przyjęciem propozycji o organizowanie 

dodatkowego posiedzenia Rady w danym miesiącu, jeżeli liczba zgłoszonych tematów 

przekroczy 10 pozycji. 

 

Rada TD UJ przyjęła uchwałę jednomyślnie.  

 

Punkt 6 

Wolne wnioski 
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Damian Marchewka poprosił o przygotowanie dokumentu dostępnego online dla wszystkich 

Radnych oraz członków Komisji Rewizyjnej z podaną frekwencją na posiedzeniach Rady. 

Rafał Damaziak zadeklarował przygotowanie i uzupełnianie na bieżąco takiego dokumentu.  

 

Rafał Damaziak poinformował Radnych o nieprawidłowościach w realizacji dwóch umów 

wydawniczych sfinansowanych w ramach Konkursu na Dofinansowanie Działalności 

Doktorantów UJ. Sprawa dotyczy dwóch doktorantek, pani KS i pani KA, które są 

współautorkami dwóch sfinansowanych umów wydawniczych. Obie publikacje otrzymały 

dofinansowanie w czerwcu 2015 roku, gdzie we wnioskach doktorantki zadeklarowały 

opublikowanie książek do końca września 2015 roku, jednak do dnia dzisiejszego prace nad 

tekstami nie zostały ukończone. Rafał zwrócił uwagę, iż Wydawnictwo NS-KM oraz 

Wydawnictwo B wystawiły w listopadzie faktury oraz rozliczenia wydania książek, co, do 

których nie otrzymały tekstów. Rafał zwrócił uwagę na sprawę recenzji samodzielnych 

pracowników naukowych, które były załączone do wniosków w czerwcu 2015 roku i 

wystawione w oparciu o brak tekstów. Rafał Damaziak odbył rozmowy telefoniczne z 

właścicielami obu wydawnictw i właściciele przyznali, że wystawili faktury bez 

uruchomionej procedury wydawniczej i bez tekstów publikacji. Oba wydawnictwa 

zadeklarowały zwrot niesłusznie pobranych środków. Jedna ze współautorek obu publikacji 

także potwierdziła brak gotowego tekstu. Rafał Damaziak zwrócił się do Rady o podjęcie 

decyzji w tej sprawie. Rafał zaproponował wprowadzenie braku możliwości ubiegania się o 

dofinansowanie w TD UJ przez dwie edycje zgodnie z Regulaminem Konkursu oraz o 

wyznaczenie doktorantkom terminu przesłania zrecenzowanych tekstów do wydawnictw. 

 

Rada TD UJ zaproponowała wystąpienie o zwrot niesłusznie pobranych środków.  

 

Michał Olszowski zarządził głosowanie jawne nad wystąpieniem do wydawnictw o zwrot 

niesłusznie pobranych środków. 

 

Rada TD UJ przyjęła uchwałę jednomyślnie.  

 

Punkt 7 

Zamknięcie posiedzenia 

 

20:11 – Michał Olszowski zamknął posiedzenie Rady TD UJ.  
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Protokołował 

 

Rafał Damaziak 


